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Zápis z jednání rady Sdružení obcí pro nakládání s odpady, 
IČO 46772707 se sídlem Želechovice č.p. 48, PSČ 410 02 Lovosice 

 
Datum: 20. května 2022 od 9,00 hodin 
Místo: Zasedací místnosti provozní budovy na skládce 
Přítomni dle prezenční listiny: Ing. Medáček Petr, Vacková Alena, Ing. Hajná Eva, Bc. Čechová Martina, Šuma 
Vladimír, Ing. Ivo Elman, Lenka Procházková  
Nepřítomni: Romana Albrechtová Ing. Padělek František Bc. Skružná Andrea, Bc. Sazeček Tomáš, Jana 
Salcmanová 
Hosté: Zubáková Venuše 
Předsedající: Ing. Petr Medáček, předseda Rady 
 
Zasedání rady „SONO“ bylo svoláno předsedou sdružení na den 20. 5. 2022 od 9,00 hod. v zasedací místnosti 
provozní budovy na skládce.  Program jednání dle zaslané pozvánky je následující:  

1/ Zahájení, kontrola usnesení 
2/ Hospodaření za období leden – březen 2022  
3/ Dotace a možnosti jejich využití 
4/ Cenová politika s.r.o. pro rok 2023 
5/ Poptávka – nová lokalita svozu odpadu 
6/ Technologické nakládání s odpady v ÚK 
7/ Různé, diskuze 
8/ Závěr 
 

Ad 1/ Jednání Rady zahájil v 9,00 hodin předsedající Ing. Petr Medáček, přivítal zúčastněné, provedl kontrolu 
usnášení schopnosti a požádal přítomné o schválení programu.  
Souhlas:  6 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů  
 
Předsedající Ing. Petr Medáček dále provedl kontrolu usnesení minulé rady – smlouva s ŘSD ukončena, zůstatek 
zálohy vrácen, viz. hospodaření, ostatní body pouze schvalovací. 
 
Po hlasování o programu jednání a kontrole usnesení předsedající přistoupil k projednání druhého bodu 
programu. 
 
Ad 2/ Přehled hospodaření za leden - březen, resp. leden – duben 
Pí. Zubáková úvodem uvedla, že zatím jediným příjmem letošního rozpočtu jsou úroky ve výši 6.568,64, příjmy 
na položce 4134 jsou v konsolidaci odečteny, stejně jako výdaj na položce 5345 – jedná se o převod prostředků 
ze spořícího účtu na ZBÚ v ČSOB.  Běžné výdaje dosáhly výše 30.701,15 Kč, výsledkem hospodaření v tomto 
období je schodek ve výši 24.132,15 Kč. Ve financování vidíme na položce 8901 vrácenou platbu nevyčerpané 
zálohy ŘSD, na kterou jsme použili prostředky ze zrušeného TV 10 mil. Kč (pol. 8117) a částečně jsme uvolnili 
prostředky ze spořícího účtu. 
 
Pro přijetí rozhodnutí rady se vyslovili její členové v počtu přítomných členů rady Sdružení: 
Souhlas:    6  hlasů,                               nesouhlas: 0 hlasů,   zdrželi se: 0 hlasů 
  
Usnesení k bodu 2: 
Rada bere na vědomí předložený přehled příjmů a výdajů za leden – březen, resp. leden – duben 2022. 
       
Ad 3/ Dotace a možnosti jejich využití 
Pí. Zubáková uvedla, že společnost SONO PLUS, s.r.o. podala v loňském roce 2 žádosti o dotace a obě byly 
schváleny. Z dotace krajského úřadu (40 % z uznatelných nákladů budou pořízeny nové stroje, které nahradí ty 
dosluhující na kompostárně – jedná se o překopávač a síto, které bude oproti stávajícímu delší (5 m), urychlí se 
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finální etapa zpracování kompostu. Výběrové řízení je ukončeno, smlouva podepsána a do konce měsíce května 
budou stroje dodány.  
Druhá dotace je z Operačního programu Životní prostředí z MŽP na snížení prašnosti – pořízení multifunkčního 
zametacího zařízení. V poptávkovém řízení jsme vybrali firmu, která zajistí výběrové a manažerské řízení po 
dobu udržitelnosti projektu (10 let). V současné chvíli připravujeme zadávací dokumentaci pro výběrového 
řízení, dotace ve výši 55 % z uznatelných výdajů projektu. 
 
Pro vzetí informací o přidělených dotacích a možnostech jejich využití na vědomí se vyslovili její členové v počtu 
přítomných členů rady Sdružení: 
Souhlas:    6  hlasů,                               nesouhlas: 0 hlasů,   zdrželi se: 0 hlasů 
 
Usnesení k bodu 3: 
Rada Sdružení bere na vědomí informace o schválených dotacích pro společnosti SONO PLUS, s.r.o.   

Ad 4/ Cenová politika s.r.o. pro rok 2023 
 
Předsedající uvedl, že cenová politika s.r.o. je od počátku provozování skládky „přívětivá“ k rozpočtům obcí a 
měst. Dnešní doba již vyžaduje, aby se skládka chovala tržně, měla by dosahovat kladných hospodářských 
výsledků a vydělat přinejmenším na provozní náklady a povinné odvody ze zákona jako je poplatek za ukládání 
odpadů do skládky, tvorbu rezervy na rekultivaci a odvod DPH z poskytnuté služby. Od roku 2023 se ze zákona 
mění výše poplatku, nutně musí dojít ke změně ceny. Do ceny se musí také díky vysoké inflaci promítnout také 
zvýšené provozní náklady včetně odpisů z nových pracovních strojů, které nahradily staré, poruchové stroje na 
hranici životnosti. Dnešní jednání finančního výboru vyzvalo radu, aby se společně s jejími členy, zabývala 
stavem současné cenové politiky. Nastavení výše ceny pro rok 2023 by mělo být v rámci nově určených pravidel 
tak, aby dceřiná společnost nebyla předem stavěna do role, kdy bude mít nastaveny „cenové mantinely“ 
výhodné pro obce, a zároveň od ní budeme očekávat ekonomický zázrak v podobě kladného hospodaření. 
S touto tematikou je třeba seznámit zástupce obcí na členské schůzi, do svých rozpočtů budou muset 
naplánovat vyšší výdaje na likvidaci odpadů. 

Pro přijetí následujícího rozhodnutí rady se vyslovili její členové v počtu přítomných členů rady Sdružení: 

Souhlas: 6   hlasů,                               nesouhlas: 0 hlasů,   zdrželi se: 0 hlasů,  
  
Usnesení k bodu 4: 
Rada SONO bere na vědomí informace o cenové politice s.r.o. a ukládá zabývat se cenotvorbou odpadů pro 
nadcházející období roku 2023 v orgánech sdružení i s.r.o. tak, aby oznámení ceny svozci odpadu proběhlo 
v dostatečném předstihu, aby i oni mohli připravit návrh ceny na svoz a likvidaci odpadu pro obce a města 
dle smlouvy. 
 
Ad 5) Poptávka – nová lokalita svozu odpadu 
 
Dokladem vstřícné cenové politiky za zneškodnění komunálních odpadů pro obce a jejich občany, jsou dotazy 
zástupců obcí a měst přilehlých regionů, směřující na možnost ukládat odpady na naší skládce. Jako poslední 
příklad můžeme jmenovat město Litvínov, které prostřednictvím TS požádalo o účast ve výběrovém řízení na 
likvidaci komunálních odpadů., jednalo by se cca o 8 tis. tun komunálních odpadů ročně po dobu 4 let.    

Pro přijetí rozhodnutí rady se vyslovili její členové v počtu přítomní a přihlášení členové rady Sdružení: 

Souhlas:   6   hlasů,                               nesouhlas: 0 hlasů,   zdrželi se: 0 hlasů,  
  
Usnesení k bodu 5: 
Rada SONO bere na vědomí informace o požadavku na likvidaci odpadu a v souladu s diskuzí na členských 
schůzích rozhodně odmítá přijímat odpady z jiných lokalit. Důvodem je zachování zbytkové kapacity skládky 
pro potřeby tohoto regionu.  
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6/ Technologické nakládání s odpady v Ústeckém kraji 

Předsedající Ing. Medáček uvedl, že v rámci Ústeckého kraje zatím neexistuje žádné zařízení ke konečnému 
zpracování či využití komunálních odpadů. Jediným takovým zařízením je cementárna v Čížkovicích, která však 
k energetickému využívání čistě komunálních odpadů není vhodná. S realizací záměru zařízení EVO Komořany 
by došlo k odklonění od skládkování 150 tis. tun z přibližně 450 tis. tun komunálních odpadů vyprodukovaných 
v Ústeckém kraji a umožnilo by tak částečné plnění cílů Ústeckého kraje stanovených v POH ÚK. Pro zbylé 
množství odpadů se hledají řešení. V rámci kraje existují dvě iniciativy směřující k využití komunálních odpadů 
z regionu Litoměřicka. Prvním nadějným projektem je iniciativa ČEZ, která plánuje v rámci přestavby teplárny 
v Ústí nad Labem energeticky využívat komunální odpady. Druhým zamýšleným projektem je přestavba 
výtopny v Litoměřicích, která by mohla energeticky využívat odpady z našeho regionu. Kapacita skládkového 
tělesa by pak mohla být využita pro zbytkový odpad – škvára a popílek, který vzniká při energetickém využívání 
odpadů.  

Pro přijetí rozhodnutí rady se vyslovili její členové v počtu přítomných členů rady Sdružení: 
Souhlas:  6   hlasů,                               nesouhlas: 0 hlasů,   zdrželi se: 0 hlasů,  
 
Usnesení k bodu 6: 
Rada bere na vědomí informace o iniciativách v rámci Ústeckého kraje, které mají zajistit odklon od 
skládkování v souladu s Plánem odpadového hospodářství ÚK a budou souznít s dikcí nového zákona o 
odpadech. 
 
Ad 7) Různé 

a) K plánovanému systému nakládání s komunálním velkoobjemovým odpadem – dřeva a nábytku zatím, 
i přes urgence, nemáme žádné nové informace. 

b) Proběhla diskuze k tématu financování svozu nebezpečných odpadů a náhrad, které mají platit obce. 
 

Pro přijetí rozhodnutí rady se vyslovili její členové v počtu přítomných členů rady Sdružení: 
Souhlas:  6   hlasů,                               nesouhlas: 0 hlasů,   zdrželi se: 0 hlasů,  
 
Usnesení k bodu 7b: 
V souvislosti s hledáním úspor ve výdajích za sběr a svoz nebezpečných odpadů vytříděných z komunálních 
odpadů rada navrhuje aktualizovat seznam stanovišť na obcích a jejich místních částech formou dotazníku 
zaslaného na jednotlivé obce/města.  

 
 
 

V Želechovicích dne 20.5.2022 

Zapsal: V. Zubáková      Ing. Petr Medáček 
        Předseda rady SONO 
 

 

 

 

 

 


